
P R O T O K Ó Ł   NR 1/2015 

z obrad IV sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 10 lutego 2015 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy w Kluczewsku  

 

 

            Obrady IV sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt – 

Rafał Pałka, Skarbnik Gminy – Aleksandra Kuzdak, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Mateusz Strychalski, który  po 

powitaniu zebranych  zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Dobromierzu” 

b) zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach 

PROW 2007-2013, 

c) zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2015-2018, 

6. Dyskusja. 

7. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt 5 porządku obrad. 

8. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.  

9. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum obrad IV sesji – obecnych 15 radnych – 100 

%.  

Ad. 3. Protokół  poprzedniej III sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

poprawek. 

Ad. 4.  Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

przedstawiła projekty uchwały w następujących sprawach: 

a) Zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Dobromierzu”. 

b) Zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach 

PROW 2007-2013. 

c) Zmian w budżecie gminy na 2015 rok.  Proponuje się zwiększyć dochody i wydatki 

budżetowe o kwotę 36.030,00  zł., oraz dokonać zmiany załączników nr 3, 4 i 5.  

d) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2015 – 2018. 

W celu prawidłowej realizacji budżetu gminy przy proponowanych zmianach w 

budżecie gminy należy również dokonać zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

gminy. 

Projekty uchwał związane są z zamiarem zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz  z budżetu państwa na 

przebudowę  z rozbudową oczyszczalni ścieków w Dobromierzu, oraz konieczność  



dokonania zmian w budżecie gminy na 2015 rok oraz w WPF Gminy Kluczewsko na lata 

2015-2018. 

Ad. 6. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos  zabrali.  

- Radny Pawlik zwrócił się do Wójta z zapytaniem na czym będzie polegała przebudowa 

oczyszczalni ścieków i czy w związku z tym zwiększy się moc przerobowa oczyszczalni. 

Radny zapytał Pani Skarbnik, czy kwota pożyczki 650 tyś. zł jest tą kwotą, która była 

zapisana w uchwale budżetowej.  

- Radny Miszczak zwrócił się z zapytaniem do pani Skarbnik odnośnie kwot w załączniku Nr 

4. 

- Pani Skarbnik udzieliła odpowiedzi odnośnie kwot pożyczki i kredytu. Są to te same kwoty, 

o których mówiliśmy na sesji w grudniu przy uchwalaniu budżetu, z taką tylko  zmianą. 

Gmina wystąpiła do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w 

Kielcach o pożyczkę na remont oczyszczalni w kwocie 500 tyś zł, a fundusz zaproponował, 

że istnieje  możliwość zwiększenia pożyczki do kwoty 650 tyś. zł. Jest to korzystna  

propozycja i Wójt zdecydował, aby zaciągnąć pożyczkę w kwocie 650 tyś. zł, a kredyt w 

banku 500 tyś zł.  

Pani Skarbnik odniosła się do zapytania radnego Miszczaka i wyjaśniła, że w załączniku nr 4 

do uchwały w sprawie zmian w budżecie przesłane zostały dla radnych  tylko propozycje 

zmian, a nie cały załącznik. A jeżeli jest taka wola radnych to na przyszłość  będzie  

przesyłany cały załącznik.  

Radny Miszczak podziękował za wyjaśnienie i stwierdził, że nie ma potrzeby przesłania 

całego załącznika. 

- Wójt odniósł się do zapytania Radnego Pawlika i wyjaśnił, że oczyszczalnia ścieków w 

Dobromierzu została wybudowana 17 lat temu, wówczas nie została zamontowana prasa do 

zagospodarowania osadów. Po przeprowadzonej kontroli przez Ochronę Środowiska Gmina 

otrzymała zalecenie doprowadzenia oczyszczalni do obowiązujących przepisów. Tylko dzięki 

zapisu w budżecie o zaplanowanych środkach finansowych na modernizację oczyszczalni 

gmina nie została ukarana. Modernizacja ma polegać na wybudowaniu budynku służącego do 

mechanicznego oczyszczania ścieków dopływających, budynku służącego do przyjmowania 

ścieków dowożonych i osadów,  zakupu prasy i urządzeń do stabilizacji osadów ściekowych, 

zakup agregatu prądotwórczego do zapewnienia pracy oczyszczalni w przypadku braku 

prądu, oraz dostosowanie pracy oczyszczalni do obowiązujących przepisów prawa z zakresu 

ochrony środowiska. Na pewno zostanie zwiększona jakość pracy oczyszczalni a poza tym na 

pewno i wydajność. Wójt poinformował, że musimy również pomyśleć o czyszczeniu 

oczyszczalni ścieków w Kluczewsku a następnie o jej o remoncie.  Będzie to nieuniknione.  

- Radny Pawlik zwrócił się do Sekretarza czy jeżeli Rada podejmie uchwały Nr 1 i Nr 2 nie 

musimy w części uchylić uchwałę budżetową. 

- Sekretarz wyjaśnił, że w uchwale Nr 3 w § 8 są zmiany uchwały budżetowej.  

- Radny Lipiński zwrócił się do Wójta z zapytanie odnośnie rewitalizacji zabytkowego parku 

w Stanowiskach.  

- Wójt wyjaśnił, że projekt został uzgodniony w konserwatorem zabytków i przedstawił plan 

graficzny odbudowy parku wraz z zagospodarowaniem miejsca rekreacji w Stanowiskach  – I 

etap.  

Ad. 7. Rada przystąpiła do głosowania:  

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: 

„Przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków w Dobromierzu” -  udział wzięło 15 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, 

otrzymała Nr IV/1/2015 i stanowi załącznik nr 2.  



b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na 

wyprzedzające finansowanie w ramach PROW 2007-2013 -  udział wzięło 15 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

Nr IV/2/2015 i stanowi załącznik nr 3.  

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok – udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr IV/3/2015 i stanowi załącznik nr 4.  

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kluczewsko na lata 2015-2018 – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 

15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr IV/4/2015 i stanowi 

załącznik nr 5.  

Ad. 11. W interpelacjach zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Radna Skrzypek zwróciła się do Wiceprzewodniczącej Rady – a zarazem Księgowej 

Gminnego Ośrodka Zdrowia na temat wprowadzonych telefonicznych zapisów do lekarza w 

ośrodku zdrowia czy są konieczne. Mieszkańcy informują o problemach, ponieważ w 

przypadku zgłoszenia  się osoby chorej do ośrodka są odsyłani na następny lub kolejny dzień 

ze względu na limit zapisów na dany dzień. A przecież nie zawsze można czekać na wizytę 

do lekarza do następnego dnia, jeżeli jest chore małe dziecko, lub ktoś ma bardzo wysoką 

temperaturę. 

- Radny Książek uważa, że powinny być dwie poczekalnie: dla osób chorych oraz dla osób 

zdrowych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska wyjaśniła, że od 1 stycznia w Gminnym 

Ośrodku Zdrowia w Kluczewsku została wprowadzona zmiana polegająca na zapisach do 

lekarza. Pacjent dzwoniąc do ośrodka zdrowia umawia się do lekarza na konkretną godzinę. 

Rozwiązanie takie zostało wprowadzone z myślą o pacjentach, o usprawnieniu oczekiwania 

na wizytę u lekarza, aby nie siedzieć kilka godzin w poczekalni, tylko przyjść  na konkretną 

godzinę.  

- Co do utworzenia dwóch poczekalni to nie ma takiej możliwości ze względu na brak 

wolnego lokalu, ażeby oddzielić pacjentów chorych od zdrowych.  

– Radny Książek zaproponował, że można wykorzystać pokój socjalny na jedną poczekalnię.  

- Radny Lipiński przekazał opinie mieszkańców zgłaszane na zebraniach wiejskich, że 

rozwiązanie dotyczące zapisów na wizytę do lekarza. Jeżeli pacjent potrzebuje recepty to z  

takiego rozwiązania jest zadowolony, a jeżeli jest chory i musi czekać do następnego dnia na 

wizytę, to wtedy jest niezadowolony.  

- Radny Pawlik zapytał radnej Bożeny Ławińskiej jak wygląda rozliczenie z ZOZ 

Włoszczowa za przyjmowanie pacjentów z terenu naszej Gminy po godzinie 18 oraz w 

soboty i niedziele. 

- Radny Olczyk  stwierdził, że mieszkańcy uskarżają się, że mają problem, aby uzyskać od 

lekarza rodzinnego skierowanie do specjalisty, a przez to mieszkańcy wypisują się z naszego 

ośrodka.  

- Radna  Ławińska wyjaśniła, że za udzielanie porad po godzinie 18 oraz w dni wolne od 

pracy - ZOZ nie obciąża GOZ Kluczewsko, natomiast według  radnej nie ma żadnych 

problemów, aby lekarze  wypisywali skierowanie do specjalisty i nie stwierdza aby pacjentów 

ubywało w związku z przepisaniem do innego ośrodka.  

- Przewodniczący Rady stwierdził, że na następnej sesji będzie Kierownik GOZ i wtedy 

odpowie szczegółowo na wszystkie zapytania i ustosunkuje się do zgłoszonych uwag.  

- Radny Łoszek stanowczo stwierdza, że podjęcie decyzji o zapisach do lekarza jest dobrym 

rozwiązaniem, a  sytuacja w ośrodku jest bardzo dobra. 

- Radny Glanda zasugerował aby pomyśleć o przeprowadzeniu ankiety wśród mieszkańców 

na temat działalności ośrodka zdrowia.  



- Wójt wyjaśnił, że ankiety były przeprowadzone i działalność ośrodka wypadła bardzo 

dobrze.   

- Radny Pawlik zapytał Wójta w czyjej gestii jest wstawianie słupków ostrzegawczych (biało-

zielonych) przy zjazdach z drogi wojewódzkiej w drogi gminne, ponieważ nie ma takich 

słupków przy zjeździe w Stanowiskach do Bobrowskiej Woli, a pozostałe zjazdy są 

oznakowane.  

- Radny Lipiński Eugeniusz zwrócił się z prośbą o wstawienie tablicy informacyjnej 

Dobromierz-Bobrowniki-Krzętów, przy zjeździe z drogi gminnej z Bobrowskiej Woli do 

drogi powiatowej. Radny poruszył problem odpłatności za dowóz dzieci do szkoły przez 

rodziny wielodzietne. Należy przemyśleć nad rozwiązaniami korzystnymi przede wszystkim 

dla dzieci.  

- Radna Bańcer Barbara poparła wniosek Radnego Lipińskiego i stwierdziła, że jesteśmy 

jedyną gminą w okolicy, gdzie uczniowie płacą za dojazd. Nadmieniła również, że 

mieszkańcy wsi Mrowina wcześniej zwracali się do Wójta w sprawie zwolnienia z 

odpłatności za dowóz, niestety do dziś nie otrzymali odpowiedzi.  

- Radny Glanda zwrócił się z zapytaniem, które padło na zebraniu wiejskim kiedy planowana 

jest budowa kanalizacji w Kolonii Pilczyca,  jak również w sprawie wprowadzenia zmian w 

statucie sołectwa na temat uszczegółowienia zapisów dotyczących wyborów sołtysa. 

- Radny Miszczak zwrócił się w sprawie rozwiązania problemu dokończenia budowy 

chodnika w Januszewicach koło sklepu GS. Budowa chodnika została   niedokończona 

ponieważ jest to teren należący do Gminnej Spółdzielni, a pani Prezes nie  uczestniczyła w 

kosztach budowy ze względu na problemy finansowe.   

- Radny Książek zwrócił się z zapytaniem, kiedy będą nowe numery domów w Stanowiskach, 

ponieważ w niektórych sołectwach już są, o wstawienie ograniczenia tonażu na drodze ze 

Stanowisk do Januszewic. Radny poruszył również problem   przedszkoli, które są czynne  od 

8 do 13, dla osób pracujących jest to stanowczo za krótko.  

- Wiceprzewodniczący Rady Piotr Barański   wyjaśnił, że w Kluczewsku działa przedszkole o 

wydłużonym czasie, które przyjmuje dzieci z terenu całej gminy i zapytał Wójta jak się 

sprawdza działanie takiego przedszkola.  

- Radny Łączek zwrócił się do Wójta o wstawienie lustra w Kluczewsku przy drodze 

powiatowej ulica 1 Maja skrzyżowanie z ulicą Murarską przy wyjeździe z posesji Jacka Pryta. 

Radny również uważa, że remont oczyszczalni ścieków w Kluczewsku  jest konieczny i 

nieunikniony.   

Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy.  

W sprawie wstawiania znaków drogowych oraz lustra, wnioski te zgłoszone na dzisiejszej 

sesji zostaną przekazane komisji, która corocznie dokonuje objazdu dróg i podejmie decyzje 

w tym temacie.  

Jeżeli chodzi o czas pracy przedszkoli to rozważana jest możliwość wprowadzenia na 

pozostałe szkoły przedłużenie godzin.  

W sprawie odpłatności za dojazdy uczniów do szkoły będzie dokonana analiza, którą 

przedstawimy wysokiej Radzie i zostanie podjęta decyzja. Obecnie odpłatność za dowóz do 

szkoły reguluje uchwała podjęta przez Radę Gminy w 2007 roku.  

W sprawie dokończenia budowy chodnika w Januszewicach należy zorganizować spotkanie 

Prezesa GS z Dyrektorem  Zarządu Dróg Powiatowych i próbować rozwiązać temat 

dokończenia budowy chodnika, który znajduje się  na terenie prywatnym.  

Obecnie przeznaczamy 20 tyś. zł na czyszczenie oczyszczalni ścieków w Kluczewsku, a w 

następnej kolejności należy pozyskać środki na jej remont.  

Statuty  sołectwa były uchwalane w  2011 roku i są w miarę aktualne, może tylko są mało 

szczegółowe zapisy dotyczące procedury wyborów sołtysa i rady sołeckiej.  



Numery domów w sołectwie Jeżowiec zostały zakupione w ramach funduszu sołeckiego wsi. 

Kanalizacja w Kolonii Pilczyca będzie budowana  po opracowaniu projektu dokumentacji. 

 

Ad. 12. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji 

w dniu 10 lutego 2015  roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 11
35

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKOLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY: 
 

 


